
 

 

 

 Arengutoimkonna koosolek 19.09.2017 

 

Osalejad: 

Janar Toomesso 

Marit Finnie 

Benno Maaring 

Jaanus Kosemaa 

Hanno Kross 

Kristo Tullus 

Marko Kaldoja 

 

• Sissejuhatus ja seni käsitletud teemade kiire ülevaade, kuna toimkonnaga liitus Kristo Tullus.  

• Jätkus põgusalt ka eelmisel korral käsitletud arutelu, kuidas luua toimiv struktuur, kus EGL’i 

tegevuses oleks ka väljakud paremini kaasatud. Milline oleks toimiv lahendus? 

 

Arvamusi: 

“Eelmisel korral sai kaardistatud rida tegevusi, mille saavutamiseks jäävad klubide “käed” üksi 

lühikeseks ja tegevusi ellu ei viida ning seepärast ongi väljakuid vaja kaasata.“ 

  



 

 

 

Arutelu teemal “Golfarite juurdekasvu seos treenerite arvuga” 

 

Arvamusi: 

• “Kui soovida kiiremat kasvu läbi golfi esmakogemuste andmise, millele järgnevad kursused 

ja koolitused, on sektorisse vaja juurde ka golfiõpet andvaid inimesi.” 

• “Liidul võiks olla oma roll treenerite juurde kasvatamisel. Näiteks programm koostöös 

PGA’ga uute treenerite koolitamiseks.“ 

 

Arutelu tippspordi teemadel 

 

• Milline peaks olema Liidu roll ja panus tippspordi arendamisel tänaste võimaluste juures? 

• Täna on Liidu kuludest üle 1/3 seotud koondisega. 

 

Arvamusi: 

• “Tippspordis on alati sportlaste ja nende lähiringkonna panustamine olulisel kohal.” 

• “Ka teistel aladel on suur osakaal mängijate omaosalusel.” 

• “Kui me ei toeta tänaseid tippusid, siis ei teki meil ka konkurentsivõimelist koondist.” 

• “Kes see muu toetaks, kui seda rolli ei täida Liit?” 

• “Toetama peab, kuid panus ei ole täna Liidu võimekusega tasakaalus.” 

• “Ajas võikski jõuda sinna, et Liit toetab üha suuremas mahus tippsporti, aga täna peab 

hindama Liidu võimalusi ja alternatiivseid tegevusi.” 



 

 

• “Kuulda on olnud erinevaid arvamusi ja kriitikat – näiteks peatreeneri tasu võiks anda hoopis 

sportlastele, et nad saaks finantseerida oma võistlustega kaasnevaid kulutisi jne.” 

• “Rahulolematust peatreeneriga kohtab väga tihti ka teistel aladel ja seda ei tasu väga tõsiselt 

võtta.“ 

• “Eesmärgid ja põhimõtted peavad paigas olema ning seejärel saab mõõta tulemusi.” 

• “Tänane peatreener on väga suurte kogemustega ja oluline võimalus Eesti golfisektorile, mida 

tasub heas mõttes “ära kasutada”. Peatreener on koondise tegevuse koordinaator ja tema  

keskendub teistele aspektidele, kui mängijate personaaltreenerid, kelle roll on keskenduda 

rohkem tehnikale.“ 

•“Küsimus ei saa olla konkreetses persoonis, vaid selles, kui suurt rolli Liidu tegevuses 

mängivad koondisega seotud tegevused ja kulud. Kinni ei tohi jääda ka olemasolevatesse Liidu 

tuludesse. Me oleme siin selleks, et leida uusi ideid ja võimalusi täiendavate vahendite  

kaasamiseks. Küsimus ei ole tänases kulusbaasis antud ametikohal. Ka mõne lihtsama  

ametikoha täitmiseks võib kuluda aastas sama summa.” 

• “Paika peaks panema osakaalud (protsendid) Liidu eelarvest valdkondade lõikes.” 

• “Nö “vastuargumendina“ võiks tuua näite brändide ehitamisest, kus võetakse tippbränd, 

millele ehitatakse üles kogu turundus, et need aitaks kaasa kogu “püramiidi” kasvule.” 

• “Tippsport ainult sportlaste omaosalusel, ehk alaga saaks tegeleda ainult jõukate vanemate 

lapsed, ei tundu ka kõige lähenemine. Tõeliste tippude kasvamine võtaks sellisel juhul tunduvalt 

kauem aega, kui lootusandvaid talente alaliit (sponsorid) ei toetaks.” 

• “Kui alaliit toetab koondislaste tegevust, peaks nendega sõlmitud olema ka mõlemapoolseid 

kohustusi kirjeldav leping.” 

• Kokkuvõte: “Tippsport alaliidus peab jääma, kuid selgemini vajaks määratlemist Liidu panus 

ja osakaal.” 

 

 

 



 

 

Arutelu “Milline peaks olema Eesti Golfi Liidu struktuur” 

 

Arvamusi: 

• “Efektiivne süsteem ei saa toimida põhimõttel, et on üks vabatahtlik juht ja siis veel üks 

palgaline tegevjuht. Kas tegevjuhi valikul on vabatahtlik juht saanud kaasa rääkida? Ei.” 

• “Golfisektori ootused on alati olnud suuremad, kui tänane struktuur suudab pakkuda.” 

• “Mis peaks olema presidendi roll? Kas ainult “auhindade” üleandmine ja esindus?” 

• “Eelmine mudel, kus oli palgaline president ja peasekretär, võiks olla tulemuslikum 

lahendus.” 

• Toimkonna liikmed ei poolda ja ei usu lahendusse, kus üks Liidu funktsionääridest on 

vabatahtlik ja kaudselt justkui peaks vastutama. Vabatahtlikkus organisatsiooni juhtimisel ei 

ole efektiivne lahendus. 

• “Ametinimetus ei ole oluline, kuid tähtis on sisu ja selge vastutus.” 

• “Tänane olukord on selline nagu ta on olude sunnil kujunenud. Arvestades asjaolusid ei oleks 

saanud Liit täna ka midagi oluliselt teisiti teha. Kui oleks valitud uus juhtkond ja tagatud ka 

piisav finantseering, oleks võinud oodata teisi tulemusi.” 

• “Liidult oodatakse täna põhjendamatult palju, aga ressurssi ei anta.” 

• “Kui eesmärkide täitmiseks on vaja täiendava rahastuse kaasamine, on selleks vajalik 

väärtuspakkumise parem pakendamine.”  

 

Teemabloki “Eesmärkide sõnastamine” avamine 

 

Eelinfo kaardistamine ja arutelud teemadel: 

• Tänaste mängijate hoiakute, ootuste ja murede (miks loobuvad) mõistmine – rahulolu uuringu 

teostamine 



 

 

• Meediakajastuse ja maine hetkeseis – võib vajada uuringut 

• Uurida, kas strateegia loomiseks ja välise abi kaasamiseks on saadaval mingeid 

rahastusvõimalusi. 

• Kuidas kasvatada Liidu eelarvet, et saavutada uued seatavad eesmärgid? Mis saaks olla Liidu 

väärtuspakkumine oma partneritele? Vajalik koostada ülevaatlik esitlus. 

• Toimkonnaliikme ettepanek kutsuda ellu täiendavalt turundustoimkond ei leidnud laiemat 

toetust. 

 

• Kas 2017 aasta lõpus oleks mõtet korraldada kogu sektorit kaasav ja üldhariv seminari-

konverentsipäev?  

Üldine poolehoid toimkonna poolt. Antud üritus annaks võimaluse ka arengukava presenteerida 

või täiendavat sisendit hankida, sõltuvalt arengukava koostamise faasist selleks hetkeks. 

 

Lisaks kaugeleulatuva arengukava koostamisele on Liidu tänane prioriteet ja vajadus ka 2018 

hooaja ettevalmistus ning täiendavate rahaliste vahendite kaasamine. 

 

Järgmise kohtumise eel mõtlevad ja sõnastavad kõik toimkonna liikmed enda (või oma klubi) 

vaatest: 

1. Golfisektori suuremad ja väiksemad eesmärgid (võib ka sihtrühmade põhiselt) 

2. Millised võiks olla tegevused ja kohad, mis võimaldaksid luua golfiga esmakogemust?  

3. Kuidas motiveerida tänast mängijat ala juurde jääma ja tooma uusi harrastajaid? 

 

Järgmine kokkusaamine 

4. okt. Audenteses. Ajaks: 10-13  

 


